

Generalforsamling i Arresø Sejlklub afholdt den 26. januar 2022

Da sejlklubbens formand, Steffen Hovedskov, ikke var tilstede på grund af isolation med positiv coronatest, bød næstformanden, Michael Mazur, velkommen.

Valg af dirigent

Bestyrelsen foreslog Bo Vincents, som blev valgt med applaus. Bo konstaterede, at generalforsamlingen var rettidigt indkaldt og lovlig i henhold til vedtægterne.

Valg af referent

Marianne Johanson

Bestyrelsens beretning

Der var stemning for ikke at læse beretningen op i sin fulde ordlyd, da den var offentliggjort på Medlemsforum, hvor alle havde haft mulighed for at læse den.

Det blev derfor vedtaget kun at fremlægge de væsentligste debatpunkter. Michael oplæste afsnittet om havneudvidelsen. Det afstedkom en del kommentarer fra forsamlingen. Blandt andet at projektet med en udvidelse ud i søen ingen gang har på jorden p.g.a. reglerne for Natura2000 områder, at det er spild af tid og kræfter, at man i stedet skal 'grave sig ind i landet'. Michael gjorde opmærksom på, at man i "krigshavnen" har fået lov til i Natura2000 område at bygge 2 bygninger og lægge et shelter i vandet. Ole Santon kunne fortælle, at det ene var bygget på en plads, hvor der i forvejen havde stået 2 containere, mens det andet er bygget i vandkanten på samme sted, hvor der tidligere var et skur. Shelter på søen blev godkendt med begrundelsen, at det ligger "indenfor havnens område" og er "erstatning for en bro".

Et flertal i bestyrelsen har argumentet for en havneudvidelse, da der ikke er flere pladser at få, og antallet af både, der betaler for en havneplads, er større end antallet af vandpladser i havnen. Der blev fra salen givet udtryk for, at vi ikke skulle udvide, da nye tilflyttere måtte acceptere at komme på venteliste som i andre havne. Havnefogeden fortalte, at vi hidtil har fået alle både, der vil sejle, i vandet, fordi nogle både blev stående på vinterpladsen året rundt.

Steen-Birger fremlagde tal for fremgang i udvalgte sejlklubber i coronaperioden og mente, at vi i Ramløse ikke var steget væsentligt. Peter Stæhr oplyste, at vi de sidste 4 år er steget 15% i medlemsantal. Det blev fra salen pointeret, at Arresø Sejlklub ligger ud til en lukket sø og derfor ikke kan sammenlignes med sejlklubber med direkte adgang til det store hav.

Peter Andersen ønskede at høre, hvorfor ungdomsafdelingen ikke var mere udfarende for at få flere medlemmer. Hertil svarede Anders Bastrup, ansvarlig for ungdomsafdelingen, at coronaen havde bremset kontakten til gymnasiet, skoler og HUC, og at der naturligvis er planer og visioner. Bo, ungdomstræner, har allerede en aftale på Helsingørsk gymnasium, hvor han skal fortælle om ungdomsafdelingen og sejlads på Arresø, ligesom der er planer om igen at kontakte HUC og skolerne, især de små klasser. Vi skal selv hente de unge mennesker til – de kommer ikke naturligt som på andre havne, hvor forældrene har båd. Men vi skal også have mennesker til at træne dem i knob, rigning og sejlads. Der er et rigtig godt samarbejde med Gilleleje ungdomsafdeling, hvor man i 2021 afholdt en weekend ved Arresø med sejlads, og Gilleleje ungdomsafdeling er blevet så begejstret for 606'erne, at de selv ønsker at / har anskaffet sig nogle. Der blev stillet spørgsmål om, hvor mange ungdomsmedlemmer, man kan være i Ramløse. Det har noget med praktik at gøre. Der skal være trænere nok – og der er behov for flere trænere, hvis der kommer flere ungdomsmedlemmer. Bo bor eksempelvis ikke i nærheden.

Anders Andersen udtrykte, at ungdomsafdelingen er en investering i fremtiden, så vi skal understøtte den.

Bestyrelsens beretning blev godkendt.

Regnskab 2021

Kassereren fremlagde regnskabet, som var udsendt på Medlemsforum og desuden uddelt på mødet. 180.000 kroner i kontingentindtægt - 20.000 mere end budget.

Øvrige indtægter svarede til budget.

Vedligeholdskonti var væsentligt under budget – skyldes at vi venter på afklaring af låneaftalen med kommunen; den udløber 31/12-22. Administration og arrangementer lå også under budget, skyldes mestendels reduceret aktivitet p.g.a. corona. Øvrige tal svarede til budget.

Alt i alt et overskud på 100.000 kr.

Mogens Køster savnede oplysning, om man var skiftet til Danske Bank - som anbefalet på sidste generalforsamling. Kassereren bekræftede, at skiftet var sket. Diskussion om det moralske i at være kunde i Danske Bank, men den økonomiske gevinst taler for det. Når alle kontingenter er indbetalt, afvikler vi Sparekassen. Der mangler stadig 17 kontingenter - desværre også fra nogle af de tilstedeværende ved generalforsamlingen.

Kassereren fremlagde forslag til budget for 2022.

Peter Andersen spurgte, om kr. 20.000 er nok til vedligehold af havn og hus. Kassereren oplyste, at der i budgettet er afsat 46.000 i alt, men om det er nok, afhænger af, om vi får de tilskud, som vi har søgt om i kommunen, og som vi ved afslag kan søge om andre steder og måske kan få. Hvis vi ikke får tilskud nok, bad kassereren om generalforsamlingens accept til i rimeligt omfang at tære på formuen til tre projekter, som bestyrelsen har ansøgt kommunen om: Totalombygning af flagbro, reparation af vestbro samt diverse flisebelægninger, ialt 230.000 kr.

Steen Birger havde fået et bud på 103.000 kr. for renovation af Vestbroen uden frivillig arbejdskraft. Tilbud er ikke sendt til bestyrelsen, som derfor ikke har kunnet tage det med i ansøgningen til kommunen.

Thomas Kaas anbefalede brug opsparing på renoveringerne.

Søren foreslog, at hele elnettet på havnen blev renoveret. Det er i sin tid lavet ulovligt, og det er det stadig, ligesom strømforsyningen er ustabil.

Generalforsamlingen godkendte budgettet med de klausuler, at bestyrelsen får lovliggjort vores elinstallationer snarest – estimeret pris 40.000 - 50.000 kr. Desuden accept af at bruge - prioriteret - af formuen til projekterne, hvis de søgte tilskud plus budgettet ikke rækker.

Fastlæggelse af kontingent og bådpladsafgift for 2023

Forslag fra Jørgen Lang, punkt 5E, blev på dirigentens anbefaling taget ind her, da forslaget handler om nedsættelse af kontingent for seniormedlemmer og pladsleje.

Jørgen frafaldt sit forslag, hvis man bruger penge på at renovere havnen. Ellers skal der indkaldes til ekstraordinær generalforsamling med forslag om nedsættelse af kontingent og pladsleje.

Generalforsamlingen blev enige om uændret kontingent og bådpladsafgift for 2023.

Indkomne forslag

5A Steen-Birger fremlagde forslag, på vegne af Thor/ungdomsafdelingen, om at få lagt fliser ved bådhuset, langs hækken og foran trappen til klubhuset. Forslaget blev vedtaget. Anmodning om penge har bestyrelsen allerede sendt til kommunen, incl. fliser foran containerne, 102.000 kroner.

5B Ungdomsafdelingen ønsker en beach-volleybane. Der var diskussion om vedligeholdelse, Thor påtog sig ansvaret for det. Et medlem ytrede, at der skal være et strengt ordensreglement og affaldscontainere, så der ikke kommer til at flyde med flasker og dåser. Banen skal anlægges professionelt og være åben fra eksempelvis april til oktober. Forslaget blev vedtaget.

Ungdomsafdelingen skal selv søge midler hertil. Ungdomsafdelingen oplyste, at Nordeafonden stiller sig positivt med hensyn til at sponsorere.

5C Peter Andersen stillede forslag om at ansøge Gribskov kommune om tilskud til anlægsarbejde i forbindelse med renovation til Vestbroen. Forslaget vedtaget. Bestyrelsen har allerede søgt kommunen om penge til Vestbroen, 12.500 kr. idet der er planlagt frivilligt arbejde på arbejdsdagen.

5D Peter Andersens forslag om skriftlig redegørelse af havneudvidelse udgik, da det var indeholdt i bestyrelsens beretning.

5E Jørgen Langs forslag om nedsættelse af kontingent og bådpladsafgift udgik, da det var taget under punkt 4.

Valg af formand og havnefoged

Peter Andersen ønskede at stille op som formand. Peter præsenterede sig selv, og oplyste at han er 69 år, pensioneret, uddannet indenfor økonomi og ledelse og er nyt medlem siden november 2020. Da nuværende formand Steffen ikke var til stede på grund af sygdom, havde han sendt sine argumenter for, hvorfor han ønskede at fortsætte som formand. Derefter generel debat om formandsvalg. Der var skriftlig afstemning: 31 stemmer afgivet, heraf 3 blanke, 20 stemmer på Peter og 8 på Steffen. Generalforsamlingen takkede Steffen for indsatsen som formand i de forudgående 4 år.

Havnefoged Maria blev genvalgt.

Valg af 1. & 2. suppleant – Jacob Schäffer og Henrik Olsen blev genvalgt.

Valg af 2 revisorer samt 1 revisorsuppleant – Elisabeth og Jørn samt Charlotte blev alle genvalgt.

Eventuelt

Mogens Køster havde tidligere sendt en artikel til bestyrelsen vedr. en pulje om 900.000 kr. fra Kongernes Nordsjælland. Bestyrelsen har ikke søgt, da man ikke fandt et projekt, der lå inden for målet. Ansøgningsfristen er ikke udløbet. Peter Andersen fik artiklen til videre tiltag.

Stor legeplads ved Tisvildeleje er nedlagt p.g.a. koncentration i området af flåter smittet med TBE (hjernebetændelse). Bestyrelsen er tidligere bedt om at høre, om vi skulle søge at få den flyttet til Ramløse Havn. Ole Santon, der er involveret i legepladsen, der er sponsoreret af LAG, hvor Ole er repræsentant, svarede, at der endnu ikke er endelig beslutning om legepladsens fremtid.

Der blev udtrykt utilfredshed med, at metalskrottet var lang tid om at blive fjernet, og at båd-liget i rabatten af grusvejen stadig lå og flød. Steffen har tidligere aftalt med vognmand om fjernelse, og det bliver gjort ila 1-2 uger. Ungdomsafdelingen bad om at måtte få en af deres joller med til skrot, da den ikke er operationel. Det påtog kassereren sig at sørge for.

Peter Andersen sluttede generalforsamlingen med at takke for valget.

Mødet sluttede 14:10 – herefter var der smørrebrød.

Referent: Marianne

